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Medlemmerne af Studienævnet  

for Psykologi 

 

Referat af 11. møde i Studienævnet for Psykologi 

 

Tid: 26. januar 2022, kl. 13.00 – 13.30 

Sted: Zoom 

 

 

 

Dagsorden 

 
1. Godkendelse af dagsorden 

 
2. Opfølgning fra formanden 

o PBL seminar 

o Instruktorundervisning 

o Kandidatundersøgelse 

 

3. Beslutning om tilretning af eksamen i Grundfag A: Klinisk Psykologi 
Bilag 3: Indstilling vedrørende eksamen i Grundfag A: Klinisk Psykologi 

 
4. Drøftelse af ensretning af bachelorseminarer til F23  

 
5. Drøftelse af proces for revision af bacheloruddannelsen  

 
6. Fremtidige dagsordenspunkter 

 
7. Eventuelt  

 
 

Til stede: 

Lektor Mimi Yung Mehlsen (formand) 

Lektor Jesper Aagaard  

Adjunkt Ali Amidi  

Lektor Annette Elisabeth Bohn 

Postdoc Sigrid Juhl Lunde (suppleant)  
Studerende Lisa Kruse (næstformand) 
Studerende Georgij Engkjær-Trautwein  

Studerende Khava Temirlanovna Baskhanova  

Studerende Kirstine Müller-Eriksen  

Studerende Signe Kirk Hovaldt (suppleant) 
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Desuden deltog: 

Rasmus Lykke Christensen, studerende (observatør) 
Carsten Dalsager, sekretariatsleder (observatør)  

Dennis Haarup Karlsen, Vejledning og studieinformation (observatør) 
Tine Fuglsang, Studienævnsbetjening og rådgivning (referent)  

 

Fraværende med afbud:  

Silja Katharina Arenfeldt Fuhr Christensen, studerende (observatør) 

 
 

Punkt 1. Godkendelse af dagsorden 

Det blev besluttet at udskyde punkt 5 til studienævnsmødet i februar. 

 

Punkt 2. Opfølgning fra formanden 

o PBL seminar 

Den nye seminartype vil blive præsenteret på ledelsesinformationsmødet i næste 

uge. 

o Instruktorundervisning 

Formanden har holdt møde med instruktorerne vedrørende oplæggene i studie-

grupperne. Der er blandede erfaringer ift. dette. På nogle hold har det fungeret 

godt, hvor samarbejdet er blevet styrket, og de studerende har støttet hinanden. 

På andre har det ikke ført til forbedringer. Kognitionspsykologi har planlagt deres 

eget koncept, hvor der er opgaver til studiegrupperne fra underviserne fra gang til 

gang. De studerende skal også evaluere på dette, inden den ændrede instruktor-

undervisning forventeligt igangsættes fra efteråret 2022. 

o Kandidatundersøgelse 

Kandidatundersøgelsen har været fremsendt til formanden, der havde enkelte in-

put til udformningen. Undersøgelsen vil blive fremsendt til hele studienævnet for 

eventuelle supplerende kommentarer og udsendes derefter til de studerende.  

 

Punkt 3. Beslutning om tilretning af eksamen i Grundfag A: Klinisk 

psykologi 

Til punktet var fremsendt indstilling fra underviserteamet på Grundfag A: Klinisk 

psykologi med forslag om at ændre sideantallet på eksamensopgaven i faget til 

maksimalt 11 sider i E22 og maksimalt 16 sider i E23. Aktuelt er sideantallet 

maks. 14 normalsider. Baggrunden for forslaget er de fastsatte retningslinjer for, 

hvor lang tid der er afsat til at rette en eksamensopgave på et bestemt antal sider. 

Underviserteamet ønsker på denne baggrund at afprøve henholdsvis en kort og 

en længere eksamensopgave for derved at vurdere, hvilket sidetal der er passende 

ift. at eksaminere de studerende. Ved afslutningen af den sidste periode vil der 

blive taget stilling til, hvilket sideomfang, der fremadrettet vil være gældende.  

 

Studienævnet drøftede indstillingen. Der var enighed om, at der i forslaget ikke er 

taget stilling til ændringens betydning for de studerende. Studerende i henholds-

vis efteråret 2022 og 2023 vil komme til at skulle aflevere eksamensopgaver med 



 
 

  

  

Side 3/4 

 

forskelligt sideantal. Studienævnet savnede ligeledes en pædagogisk begrundelse 

for, hvordan ændringen skulle gøre læringen bedre for de studerende. Det blev 

endvidere bemærket, at inddragelse af case-opgaver ikke nødvendigvis er af-

hængigt af et højt sideantal.  

 

På baggrund af drøftelsen kunne studienævnet ikke tilslutte sig indstillingen, da 

forslaget til den ændrede eksamensform ikke blev set som en kvalitetsforbedring 

af faget. Yderligere ville det være ensbetydende med, at der gøres forskel på to år-

gange, hvorved de studerende ikke stilles lige.  

 

Punkt 4. Drøftelse af ensretning af bachelorseminarer til F23  

Formanden introducerede kort den aktuelle problematik, hvor der er to typer af 

bachelorseminarer, emnespecifikke og emneløse med fokus på skriveprocessen. 

Formanden så det som et problem, at der er stor forskel på undervisningen på de 

to seminartyper. Der er størst søgning til de seminarer, hvor de studerende selv 

kan vælge emne.  

 

Fordele og ulemper ved de to typer af seminarer blev drøftet. Studenterrepræsen-

tanterne fremhævede, at det er fint med begge seminartyper. Det blev bemærket, 

at det er ærgerligt, hvis de emnespecifikke udgår, da det er godt at have nogle fag-

specifikke valgmuligheder. Fra VIP repræsentanternes side blev der peget på, at 

det også kan være forvirrende for underviserne, når de skal udbyde et bachelorse-

minar. Det er uklart, hvor meget der skal være henholdsvis indhold og vejledning. 

Det blev endvidere tilføjet, at det er ærgerligt, hvis de studerende ikke kommer på 

den seminartype, de har prioriteret.  

 

Studienævnet drøftede, om der fremadrettet skal være to forskellige seminarty-

per. Der blev peget på, at selvom seminarerne med fokus på skriveprocessen er de 

mest populære, er det ærgerligt, hvis der ikke også er nogle emnespecifikke, hvor 

der er mulighed for at introducere et bestemt fagligt emne. Det blev ligeledes be-

mærket, at det bør være et krav, at der er procesvejledning uanset seminartype. 

Det blev foreslået, at der findes et format, hvor der er mulighed for begge dele, og 

det derfor ikke er nødvendigt enten at vælge det ene eller det andet. Der blev pe-

get på en balance mellem først det emnerelaterede og dernæst det procesoriente-

rede. Der er en tendens til, at de emnespecifikke seminarer er mere pensumfoku-

serede, og vejledningen fylder mindre.  

 

Formanden konkluderede, at problemstillingen angående de to seminartyper nu 

er præsenteret, og de indledende drøftelser igangsat. Punktet tages op igen til det 

kommende studienævnsmøde.  

 

Punkt. 5. Drøftelse af proces for revision af bacheloruddannelsen  

Punktet blev udskudt til mødet i februar.  
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Punkt 6. Fremtidige dagsordenspunkter 

o Drøftelse af proces for revision af bacheloruddannelsen 

o Drøftelse af ensretning af bachelorseminarer til F23 

De to afgående studenterrepræsentanter foreslog tillige, at der dels bliver ændret 

på 7 timers eksamener, dels at statistik kommer tidligere på bacheloruddannel-

sen.  

 

Punkt 7. Eventuelt  

Der var ikke noget under punktet. 

 

Mødet sluttede kl. 13.30 

 

Mimi Yung Mehlsen / Tine Fuglsang  

Formand  Referent    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


